



ສໍາລັບການອອກຂ່າວດ່ວນ

ຄະນະກຳມະທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ ເປີດເວັບໄຊ ສໍາລັບ ກອງປະຊຸມ ສຸດຍອດຄັ້ງທີ 3 ແລະ ກອງປະຊຸມສາກົນ, ເຊີນຊວນການປະກອບສ່ວນ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມ

ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, 26 ມັງກອນ 2018 - ມື້ນີ້, ຄະນະກຳມະທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ (ຄມສ) ໄດ້ເປີດ [ເວັບໄຊ](#) ຢ່າງເປັນທາງການ ສໍາລັບກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີ 3 ແລະ ກອງປະຊຸມສາກົນ ພ້ອມທັງໄດ້ເຊີນຊວນການປະກອບສ່ວນ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນຕ່າງໆໃນງານຄັ້ງນີ້.

ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ດັ່ງກ່າວ ຈະຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 5 ເມສາ 2018 ທີ່ ຊຽມລຽບ, ປະເທດ ກຳປູເຈຍ ໂດຍ ຈະໄດ້ຮັບກຽດ ເຂົ້າຮ່ວມຈາກບັນດານາຍົກຂອງ ປະເທດ ສະມາຊິກ - ກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ - ແລະ ຜູ້ຕາງໜ້າລະດັບສູງຈາກ ຄູ່ຮ່ວມເຈລະຈາ ຄມສ ຄື ສປ ຈີນ ແລະ ພະມ້າ, ເພື່ອແກ້ໄຂ ບັນຫາສິ່ງທ້າທາຍ ທີ່ແມ່ນໍ້າຂອງ ແລະ ປະຊາຊົນທີ່ອາໄສແມ່ນໍ້າຂອງ ກຳລັງປະເຊີນໜ້າຢູ່.

ກອງປະຊຸມສຸດຍອດແນໃສ່ ສິ່ງເສີມການຮ່ວມມື ແລະ ສ້າງຄວາມເຂົ້າໃຈຮ່ວມກັນ ພາຍໃຕ້ຄຳຂວັນ 'ໜຶ່ງນໍ້າຂອງ, ໜຶ່ງຈິດໃຈ' ຫຼື 'One Mekong, One Spirit'. ທ່ານ ຟາມ ຕວນ ຟານ, ຜູ້ບໍລິຫານໃຫຍ່ກອງ ເລຂາ ຄມສ, ໄດ້ ກ່າວວ່າ ຄຳຂວັນນີ້ ສື່ໄດ້ຢ່າງຊັດເຈນ ເຖິງ ເປົ້າໝາຍຈິດໃຈຫຼັກ ຂອງກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີ 3 ນີ້.

"ໜຶ່ງຈິດໃຈຂອງແມ່ນໍ້າຂອງ (Mekong spirit) ສື່ຄວາມໝາຍສັນຍາລັກຂອງ ຄວາມກ້າຫານ, ຄວາມສາມາດ ໃນການນຳພາ, ຄວາມອົດທົນພະຍາຍາມ ແລະ ຄວາມມຸ່ງໝັ້ນທີ່ແຮງກ້າ, ສະທ້ອນເຖິງ ຄວາມຕ້ອງການທີ່ມີຮ່ວມກັນຂອງປະເທດສະມາຊິກ ໃຫ້ມີຄວາມເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ກໍຄື ຄວາມສາມັກຄີ, ການຮ່ວມມື ເພື່ອບັນລຸວິໄສທັດ ຂອງແມ່ນໍ້າຂອງ."

ກ່ອນໜ້າ ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ, ຈະມີການຈັດກອງປະຊຸມສາກົນຫຼາຍເວທີໃນລະຫວ່າງວັນທີ 2-3 ເມສາ, ເພື່ອໃຫ້ໂອກາດ ຄມສ ແລະ ບັນດາຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ຈາກ ອົງການທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ, ສະຖາບັນການສຶກສາ, ພາກສ່ວນເອກະຊົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງອ່າງແມ່ນໍ້າຕ່າງໆໃນຂົງເຂດ ແລະ ທົ່ວໂລກ ສາມາດແລກປ່ຽນຄຳເຫັນ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທີ່ດີເລີດ ແລະ ແນວຄວາມຄິດ ທີ່ທັນສະໄໝຕ່າງໆ.

ຫົວຂໍ້ ແລະ ການປຶກສາຫາລືຕໍ່ບັນຫາການພັດທະນາໂລກ, ຄວາມໝາຍຜົນກະທົບ ແລະ ໂອກາດຕ່າງໆສໍາລັບ ແມ່ນໍ້າຂອງຈະເປັນກອບ ໃຫ້ແກ່ການແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນໃນລວງເລິກ ໃນວາລະກອງປະຊຸມຕ່າງໆທີ່ ຈັດຂະໜານກັນ. ຫົວຂໍ້ດັ່ງກ່າວລວມມີ ການສົ່ງເສີມການຮ່ວມມື ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມງານກັບອົງການ ແລະ

ກອບວຽກພາກພື້ນຕ່າງໆ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ. ໃນນັ້ນ ລວມມີ ການຮ່ວມມື ແມ່ນ້ຳຂອງ-ແມ່ນ້ຳລ້ານຊ້າງ, ແຜນງານການຮ່ວມມືອານຸພາກພື້ນແມ່ນ້ຳຂອງ ADB ແລະ ASEAN.

ຂໍ້ຄວາມຫຼັກຈາກກອງປະຊຸມຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມແມ່ນຈະໄດ້ນຳສະເໜີ ຕໍ່ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ.

ເພື່ອຮັກສາຈິດໃຈຂອງການປຶກສາຫາລືແບບເປີດກວ້າງ, ຄມສ ຈຶ່ງ ເຊີນຊວນບັນດາທ່ານຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ທັງສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ ໃຫ້ສົ່ງເອກະສານ ແລະ ບົດສະເໜີຕ່າງໆ. ເພື່ອເປັນ ການສົ່ງເສີມການມີສ່ວນຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມ, ການລົງທະບຽນແມ່ນຈະບໍ່ໄດ້ເສຍຄ່າ ແລະ ຈະມີການສະໜັບສະໜູນດ້ານທຶນຮອນຄ່າເດີນທາງ ສຳລັບບັນດາທ່ານທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການດ້ານງົບປະມານ ຢ່າງແທ້ຈິງ.

ຄມສ ແມ່ນສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນພາຍໃຕ້ ການລົງນາມສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ ໃນປີ 1995 ເພື່ອຄຸ້ມຄອງອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ໃຫ້ຍືນຍົງ ແລະ ມີຄວາມສະເໝີພາບ ໂດຍຜ່ານການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມື. ຄມສ ແມ່ນອົງການ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ທີ່ມີປະຫວັດສາດການຮ່ວມມືໃນແມ່ນ້ຳຂອງເປັນເວລາ ຫຼາຍກວ່າ 60 ປີ, ເປັນເວທີເອກະລັກທາງການທູດກ່ຽວກັບນ້ຳ ໂດຍຜ່ານຍຸດທະສາດອ່າງ, ລະບຽບຂະບວນການ, ຄູ່ມື ແລະ ພື້ນຖານຄວາມຮູ້ຕ່າງໆເພື່ອການຕັດສິນໃຈ. ຄວາມເປັນເອກະລັກດັ່ງກ່າວ ແມ່ນຄຸ້ມຄອງກັບປະຫວັດສາດ ແຫ່ງການເປີດກວ້າງ, ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຄູ່ຮ່ວມງານ ແລະ ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຕ່າງໆຈາກທົ່ວໂລກ.

ສະນັ້ນ, ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີ່ 3 ຂອງ ຄມສ ຈະເນັ້ນໃສ່ ຫົວຂໍ້ ‘ຄວາມພະຍາຍາມ ແລະ ການຮ່ວມງານ ເພື່ອເປົ້າໝາຍການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ’.

ທ່ານ ຟາມ ໄດ້ກ່າວຕື່ມວ່າ: “ຄາດວ່າ ບັນດາທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີຂອງປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງ ຈະຍັງຍືນຄືນ ອີກ ເຖິງຄວາມມຸ່ງໝັ້ນທາງດ້ານການເມືອງ ຕໍ່ສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ 1995 ແລະ ພາລະບົດບາດຂອງ ຄມສ; ຮັບຮູ້ຄວາມຄືບໜ້າ, ການປະກອບສ່ວນ ແລະ ຜົນສຳເລັດທີ່ອົງການຍາດມາໄດ້ ໃນການສ້າງຜົນປະໂຫຍດ ຈາກການຮ່ວມມື ແລະ ການຄຸ້ມຄອງບັນຫາຂ້າມຊາຍແດນຕ່າງໆ; ແລະ ວາງຍຸດທະສາດບຸລິມະສິດລ່ວງໜ້າ ສຳລັບອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ.”

ສຳລັບກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ແລະ ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລື ແລະ ການລົງທະບຽນ, ທ່ານສາມາດຫາຂໍ້ມູນໄດ້ທີ່: www.mrcsummit.org.

ໝາຍເຫດຈາກ ບັນນາທິການ:

ທຸກໆສີ່ປີ, ຄມສ ຈະຈັດກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ເຊິ່ງແມ່ນກອງປະຊຸມທີ່ບັນດານາຍົກລັດຖະມົນຕີຂອງ ປະເທດສະມາຊິກຈະຮ່ວມປຶກສາຫາລື. ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ໄດ້ຈັດແລ້ວ 2 ຄັ້ງແຕ່ປີ 1995 ເປັນຕົ້ນມາ. ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄັ້ງທີໜຶ່ງໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນປີ 2010 ໂດຍມີປະເທດໄທເປັນເຈົ້າພາບ, ຈັດຢູ່ ຫົວຫີນ; ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີສອງ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນປີ 2014 ໂດຍມີປະເທດຫວຽດນາມເປັນເຈົ້າພາບ, ຈັດຢູ່ ເມືອງ ໂຮ່ຈິມິນ. ຄູ່ຮ່ວມງານ ຄມສ, ຈີນ ແລະ ພະມ້າ ກໍໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສຸດຍອດລະດັບສູງທັງສອງຄັ້ງ.

[ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄັ້ງທີໜຶ່ງ](#) ໄດ້ສະເໜີ ການປະຕິຮູບ ຄມສ ເພື່ອປັບປຸງຄວາມເປັນເຈົ້າການຂອງປະເທດ ສະມາຊິກ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ ແລະ ບັນລຸສະຖຽນລະພາບດ້ານການເງິນນພາຍໃນປີ 2030, ລວມທັງ ຂະບວນ ການ ກະຈາຍອຳນາດ ແລະ ຫັນສູ່ປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງເປັນເຈົ້າການ ຕາມທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນ

[ຖະແຫຼງການທົວທິນ](#), ຮັບຮອງຈາກ ບັນດານາຍົກປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງທັງສີ່. ຖະແຫຼງການໄດ້ຍັງຍືນຄືນ ຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ຄວາມມຸ່ງໝັ້ນສູງສຸດ ທາງການເມືອງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ 1995 ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາປະເທດແມ່ນ້ຳອື່ນໆ ເຂົ້າມາຮ່ວມເປັນສະມາຊິກຂອງ ຄມສ ແຕ່ໄລຍະຕົ້ນໆ ເພື່ອການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ. ຖະແຫຼງການຍັງຮັບຮູ້ວ່າ ການພັດທະນານ້ຳ ແລະ ຂັບພະຍາກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈະປະກອບສ່ວນຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງ ໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນພາກ ພື້ນ, ແຕ່ກໍຍັງສາມາດສ້າງຜົນກະທົບດ້ານລົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ທີ່ຕ້ອງໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂຢ່າງຮອບດ້ານ.

[ກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄັ້ງທີສອງ](#) ໄດ້ສືບຕໍ່ຈາກຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີໜຶ່ງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທີ່ສຸດຈາກທົ່ວໂລກ ໂດຍການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບ ວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແນວຄວາມ ຄິດກ່ຽວກັບ ສາຍກ່ຽວພັນ ນ້ຳ-ອາຫານ-ພະລັງງານ ແລະ ວິທີການໃນການໝູນໃຊ້ຄວາມອາດສາມາດທົ່ວອ່າງ ແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ອົງການຕ່າງໆ ເຂົ້າໃນການລົງເສີມການພັດທະນາ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງແບບຍືນຍົງ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ກຳລັງປະເຊີນໜ້າກັບຄວາມບໍ່ແນ່ນອນໃນອານາຄົດ, ລວມທັງ ປະເດັນ ການປ່ຽນແປງ ດິນຟ້າອາກາດ. ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີສອງນີ້ ໄດ້ຮັບຮອງ [ຖະແຫຼງການໂຮ່ຈິມິນ](#) ທີ່ຍັງຍືນຄືນ ຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ຄວາມມຸ່ງໝັ້ນສູງສຸດທາງການເມືອງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ 1995; ທວນຄືນ ໜ້າວຽກບູລິມະສິດ ແລະ ຄວາມມຸ່ງໝັ້ນ ຂອງກອງປະຊຸມສຸດຍອດທີ່ໜຶ່ງ ແລະ ຮັບຮູ້ຜົນສຳເລັດ ຕັ້ງແຕ່ກອງປະຊຸມສຸດຍອດຄັ້ງທີໜຶ່ງ; ແລະ, ຈັດບຸລິມະສິດ 7 ຂົງເຂດກິດຈະກຳທີ່ຕ້ອງໄດ້ພິຈາລະນາແກ້ໄຂ.

-ຈົບຂ່າວ-

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ຕິດຕໍ່:

ທ່ານ ໂຊພຽກ ແມຮ

ອີເມວ: mrcmedia@mrcmekong.org

ໂທລະສັບ: +856-21-263263, ຕໍ. 4607

ມືຖື: +856-20-77779168